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Lubawka, 30.09.2008r. 
 

Protokół nr VIII/08 
 

z VIII Sesji Rady Miejskiej w Lubawce, która odbyła się w dniu 30 września 2008 roku 
w  Sali Obrad Urzędu Miasta Lubawka. 

 
Czas trwania sesji w godz. 1400 – 1640.  
Sesja była filmowana przez TVK Lub-Sat Lubawka i TV Kamienna Góra. 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Lubawce Wiesław Osiński na podstawie art. 20 ustawy 
o samorządzie gminnym otworzył VIII sesję rady. Stwierdził, że na sesję przybyło 
15 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 radnych stanowiło quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Przywitał wszystkich zgromadzonych 
m.in. Burmistrza, kierowników jednostek organizacyjnych i kierowników referatów UM 
Lubawka, przedstawicieli mediów i radnych. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 
do niniejszego protokołu, a lista zaproszonych gości i pracowników UM Lubawka załącznik 
nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad. Zapytał 
czy są jakieś wnioski do przesłanego porządku obrad. Nie zgłoszono żadnych wniosków. 
 
Porządek obrad przyjęto przez aklamację. 
 
Zatwierdzony porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z VII sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
7. Ocena i poziom realizacji programów: 

a) Plan Rozwoju Lokalnego 
b) Wieloletni Program Inwestycyjny 

8. Obszary specjalnej ochrony Natura 2000: 
a) zakres i zasady wyznaczania obszarów Natury 2000 
b) „plusy i minusy” objęcia terenu ochroną w ramach Natura 2000 

9. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 
• wyznaczenia do wydzierżawienia oczyszczalni ścieków w Chełmsku Śląskim będącej 

w zasobach mienia komunalnego na okres dłuższy niż 3 lata 
• wydania opinii dotyczącej uznania lasów za ochronne 
• zmiany Uchwały Nr V/308/06 Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 30 maja 

2006 roku w sprawie ustalenia górnej stawki opłat za usługi usuwania 
i unieszkodliwiania odpadów komunalnych 

• wyrażenia zgody na wydzierżawienie działek gruntu 
• wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości zabudowanej 
• wyrażenia zgody na wydzierżawienie działek gruntu na okres dłuższy niż 

3 lata 
• wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży 
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• ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków OSP z terenu Gminy 
Lubawka za udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym 
organizowanym przez PSP 

• udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy obiekcie wpisanym do rejestru 
zabytków 

• zmian wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 
rok 2008 

• wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2008 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
11. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
12. Zamknięcie obrad VIII sesji. 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z VII sesji. 
Przewodniczący Rady W. Osiński poinformował, że protokół z VII sesji wyłożony był 
w biurze rady. Dodał, że każdy radny, przed sesją ma możliwość zapoznania się z protokołem 
i do protokołu wnieść swoje uwagi. Do protokołu nie zgłoszono uwag. 
Zapytał czy obecnie są uwagi do protokołu? Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
Na wniosek Przewodniczącego Rady W. Osińskiego Rada Miejska w obecności 
15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych i 0 głosach „wstrzymujących” 
głosująca jawnie przez podniesienie ręki jednogłośnie przyjęła protokół z VII sesji. 
  
Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady W. Osiński poinformował, że nie wpłynęła żadna interpelacja do 
Biura Rady. Spytał się czy są zapytania? 
Radny Sławomir Antoniewski zadała następujące pytania: 

a) spytał się przedstawiciela Sanikomu, czy istnieje i na czym polega konflikt w radzie 
nadzorczej tej spółki; 

b) spytał się Burmistrza, czy wszyscy mieszkańcy z dworca mają już mieszkania; 
c) spytał się Burmistrza czy będzie aktualizowany harmonogram robienia dróg w gminie; 
d) spytał się Burmistrza do jakich funduszy aplikuje gmina. 

Radny Jerzy Przepiórka spytał się czy istnieje możliwość zrobienia wiaty przystankowej w 
Chełmsku Śląskim na ul. Lubawskiej, gdzie dodatkowo jest ciemno, a stamtąd wiele osób 
jeździ do pracy. 
Radna Ewa Kocemba zadała pytania w następujących sprawach: 

a) spytała się Burmistrza jeśli chodzi o zmianę organizację ruchu na niektórych ulicach 
to są one dwukierunkowe, a wykorzystywane jako jednokierunkowe, jako przykłady 
podała ul. Sportową, Ogrodową i Boczną w Lubawce, które jej zdaniem są za wąskie. 
Dołączyła się również do pytania radnego S. Antoniewskiego jeśli chodzi o drogi; 

b) zauważyła, że jest konieczność ustanowienia programu dla osób, które posiadają 
eternit, jest możliwość od połowy października rezerwacji w budżecie środków na ten 
cel i ustalenia harmonogramu. 

Radny Jan Liszka zadał następujące pytania: 
a) spytał się Burmistrza w sprawie oświetlenia na ul. Szymrychowskiej w Lubawce; 
b) spytał się Burmistrza, czy można w jakiś sposób poprawić chodnik na ul. Przyjaciół 

Żołnierza w Lubawce; 
c) spytał się przedstawiciela Sanikomu kiedy będą robione przyłącza na 

ul. Szymrychowskiej w Lubawce. 
Radna Ewa Garbień spytała się Kierownika ZBGM jak wyglądają prace jeśli chodzi 
o wymianę przewodów kominowych. 
Radny Alfred Bagiński pochwalił Sanikom za akcję zbierania rzeczy elektronicznych spytał 
się tylko w jakich godzinach i gdzie jest ona przeprowadzana. 
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Ad. 5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
Burmistrz Tomasz Kulon poinformował, że w okresie międzysesyjnym zostało wydanych 
17 zarządzeń, które dotyczyły: 

Ø zmian w budżecie; 
Ø zasad tworzenia budżetu; 
Ø gospodarki mieniem m.in. sprzedaży działek budowlanych, dzierżawy itp.; 
Ø likwidacji dróg wewnętrznych 
Ø w sprawie wydania zezwoleń na sprzedaż alkoholu; 

Ponadto od ostatniej sesji odbyły się następujące spotkania i uroczystości, w których 
uczestniczył: 
1 września – wraz z Zastępcą uczestniczył w spotkaniu w Warszawie w MSWiA, które 
dotyczyło negocjacji nad projektem, w którym będą brały udział poza Gminą Lubawka inne 
gminy leżące na terenie powiatu, starostwo powiatowe, gminy Czarny Bór, Stare 
Bogaczowice i gmina Mieroszów. Projekt opiewa na około 1,5 mln zł i dofinansowany będzie 
z programu Kapitał Ludzki, a będzie służył poprawie funkcjonowania urzędów gminnych. 
Lead partnerem całego projektu jest gmina Lubawka, a przewidziany jest do rozpoczęcia na 
początku roku. 
1 września – odbyła się Rada Społeczna SP ZOZ, zatwierdzono bilans jednostki za 2007 roku, 
z przeznaczeniem niewielkiej nadwyżki, która powstała na fundusz rezerwowy. Dodał, że 
wiele razy omawiano funkcjonowanie służby zdrowia na terenie gminy i nadal SP ZOZ 
realizuje te usługi, które są poza kontraktem jak niektórzy lekarze specjaliści czy też 
fizykoterapia. 
6 września – odbyły się Dożynki Gminne w Opawie. Korzystając z okazji złożył 
podziękowania dla całej społeczności sołectwa, a szczególnie p. Piotrowi Królowi 
i Michałowi Królowi. Dodał, że zobaczy się co będzie w przyszłym roku. 21 września – 
uczestniczył w Dożynkach powiatowych w Kamiennej Górze. Korzystając z okazji złożył 
gratulacje mieszkańcom Starej Białki na ręce radnego Alfreda Bagińskiego, których wieniec 
zajął I miejsce w konkursie, Stara Białka zajęła również I miejsce w konkursie na chleb 
dożynkowy. II miejsce w konkursie wieńców zajęła Bukówka, której także pogratulował. 
(Obie miejscowości nagrodzono brawami). 
10 września – uczestniczył we Wrocławiu w konferencji inicjującej 4 edycje Leadera+. 
W programie tym najpierw brały udział gmina Lubawka, gmina Kamienna Góra i gmina 
Marciszów, później z następnymi edycjami dołączały inne jak: Mieroszów, Stare 
Bogaczowice, Czarny Bór. Stworzone zostało stowarzyszenie, z nowym rokiem ruszy 
III edycja i przewiduje się do wykorzystania w latach 2007-2013 będzie około 120 zł na 
jednego mieszkańca. 
13-14 września – odbyła się XIV edycja zawodów w Kolarstwie Górskim w Lubawce, udział 
w nich wzięło prawie 200 zawodników, złożył gratulacje uczestnikom i organizatorom. 
16 września – uczestniczył w czterostronnym spotkaniu gmin Karpacz, Kowary, Lubawka 
i Zacler, dołączyć mają jeszcze czeskie Jeselnice, którego celem było opracowanie podstaw 
do wspólnego projektu do EWT, obejmującego w naszej gminie modernizację stadionu 
w Lubawce, dokończenie remontów kortu ze sztucznej nawierzchni, wykonanie na stadionie 
ogrodzenia wraz z odpowiednią bramą, poprawienie ścieżek przy nowej drodze, budowę 
miejsca rekreacyjnego, a także renowację głównej płyty na stadionie. Dodał, że gmina 
dysponuje zestawieniem kosztów i te prace są szacowane na około 460 tys., a można 
aplikować o wsparcie w wysokości 85%. Zaznaczył, że to przedsięwzięcie będzie wspólne.  
18 września – w związku z posiedzeniem Euroregiony Glacensis tam nasza gmina wspólnie 
z Zaclerem składała wniosek na wspólny projekt, obejmujący w naszym przypadku 
kanalizację i oczyszczalnię ścieków w Okrzeszynie. Na ten cel otrzymaliśmy 9000 tys. Euro, 
wniosek ten jest rekomendowany i teraz czekamy na umowę. Dodał, że są to pierwsze 
pieniądze jakie otrzymała gmina z rozdania środków na lata 2007-2013.  
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22 września – uczestniczył w konwencie Euroregionu Nysa, a 24 września w obradach 
Euroregionalnego Komitetu Sterującego w Liberce, który rozpatrywał mikroprojekty. Zostało 
złożonych 14 wniosków, dofinansowanie dostanie 12 z nich, z czego 4 z Czech i 8 z Polski. 
Wśród polskich projektów są trzy wnioski gminy Lubawka na: Tradycje ludowe, na 
przygraniczne zmagania sportowe Lubawka – Zacler oraz projekt realizowany przez szkoły 
w Miszkowicach i Zaclerzu (wnioski złożone przez obie gminy, ponieważ szkoły nie mają 
osobowości prawnej).  
26 września – uczestniczył w zgromadzeniu wspólników Sanikomu. Stwierdził, że przy 
okazji odpowie na jedno z pytań radnego Sławomira Antoniewskiego dotyczące jak rozumie 
konfliktu w radzie nadzorczej Sanikomu. Zauważył, że w tym temacie nie ma sensacji, nie ma 
wojny, są różne pomysły. Wspólnik miasto Kamienna Góra początkowo omyłkowo 
wnioskował o zmiany, ostatecznie wymienił swojego przedstawiciela w radzie nadzorczej, 
którym był p. Majda, a teraz jest nim zastępca Burmistrza p. Kazimierz Kawa. Zaznaczył, że 
żadnej wojny nie było. 
29 września – podpisał akt notarialny na sprzedaż dworca w Lubawce, co oznacza, że 
pieniądze wpłynęły na konto gminy. Nabywca podpisał już umowę z firmą ochroniarską. 
Nabywcą dworca jest firma Grupa Hotele, która ma 4 udziałowców: 50% ma p. Kąkolewski, 
po 33 udziały mają jego dwie córki, ostatni udziałowiec ma 44 udziały. Zaznaczył, że 
wszystko dobywa się normalnym ciągiem, wcześniej z tygodniowym wyprzedzeniem zostało 
wpłacone wadium, odbyło się zebranie z mieszkańcami i do roku czasu te rodziny mogą tam 
mieszkać na dotychczasowych warunkach. Nowi właściciele zaokrąglili czynsze w dół. Jeśli 
chodzi o pytanie dotyczące mieszkań zastępczych zadane w bloku pytań to stwierdził, że 
w dniu sesji 1 rodzina zgodziła się zamieszkać na ul. Dolnej, jutro dwie rodziny jeśli będą 
założone liczniki to prawdopodobnie dostaną wskazanie na ulice Pocztową. Trwają prace 
w lokalu przy Placu Wolności i ul. Nadbrzeżnej, później ekipa przeniesie się na 
ul. Kamiennogórską do lokalu po b. MGOPS, gdzie zostaną zrobione dwa mieszkania. 
Zostają trzy rodziny, jedna miała wskazanie na lokal, ale go nie przyjęła. Mamy rok czasu na 
załatwienie tego tematu. Zauważył, że już siedem rodzin zostało załatwionych, a zostają 
jeszcze trzy rodziny i tu się pojawiają rozbieżne opinie, bo jedna rodzina jest jednoosobowa, 
jedna liczyła dwie osoby, ale pan zmarł, okazuje się, ze potrzebne jest mieszkanie dla syna tej 
pani, który jest współwłaścicielem lokalu spółdzielczego i będą dalej prowadzone rozmowy. 
Pozostała jeszcze czteroosobowa rodzina, gdzie wiemy, że dwie osoby nie mieszkają. To są 
sprawy wątpliwe. Zaznaczył, że przy spokojnych rozmowach i wzajemnym zrozumie to te 
sprawy zostaną załatwione bezboleśnie.  
 
Ad. 6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
Radna Wanda Zabiegło przedstawiła informację o pracy komisji w miesiącu wrześniu. 
Poinformowała, że w miesiącu wrześniu Komisja Rewizyjna obradowała dwa razy: 

a) 9 września – kontrolowano stan zabezpieczenia do zimy dla podopiecznych MGOPS, 
omówiła w jaki sposób rodziny korzystają ze wsparcia i przedstawiła jego formy: 
zasiłek stały, zasiłek okresowy (podała z jakich przyczyn przyznawany), celowy oraz 
dawane są podopiecznym MGOPS ziemiopłody. Dodatkowo kupowane jest obuwie, 
kupowana jest odzież używana. Większe wsparcie jest skierowane dla osób bez 
własnych środków. Zauważyła, że przez cały rok niektórym udzielana jest pomoc na 
opłacanie rachunków za prąd i gaz, a ziemiopłody są sukcesywnie zakupywane. Jeśli 
chodzi o pomoc w zakupie opału to jest to zadanie do realizacji i pierwsze zakupy 
będą miały miejsce we wrześniu, dodała, że jest mniej pieniędzy na ten cel 
przeznaczone, bo mniej osób korzysta z takiej formy wsparcia. Omówiła zasady 
przyznawania obiadów dla dzieci, gdzie aby je otrzymywać powinien być dochód do 
520 zł netto dla rodziny. Zaapelowała, aby spowodować, żeby wszystkie dzieci, które 
się kwalifikują do otrzymywania takich obiadów miały możliwość z nich skorzystać, 
bo na razie pozostają w budżecie środki na ten cel i są one niewykorzystywane. 
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b) 15 września – kontrolowana była Akcja Lato w Domach Kultury w Lubawce 
i w Chełmsku Śląskim. W Domu Kultury w Lubawce w okresie od czerwca do lipca 
była wystawa prac p. Kmiecika, w lipcu odbył się Międzynarodowy Turniej 
Szachowy. W trakcie wakacji odbywały się również konkursy plastyczne, turnieje 
dzikich drużyn w piłkę nożną i koszykówkę, a także prowadziła zajęcia letnia szkółka 
tenisa. Najwięcej jednak dzieci korzystało z możliwości wyjazdu na basen do 
Trutnova, bo 12 zło było dofinansowane, a resztę pokrywały dzieci. Zauważyła, że 
z oferty przygotowanej przez Dom Kultury korzystają na ogół te same dzieci, które 
przychodzą na zajęcia od lat. Jeżeli chodzi o Dom Kultury w Chełmsku Śląskim to 
organizowane tam były wycieczki autokarowe i rowerowe, wspólnie z księdzem 
proboszczem odbyła się wycieczka do Karpacza, a także pomagano przy organizacji 
Jarmarku Tkaczy. W tym Domu Kultury organizowane również były spotkania 
teatralne. Jednak podobnie jak w Lubawce największym zainteresowaniem cieszyły 
się wyjazdy na baseny do Świebodzic, Trutnova i Wrocławia.  

Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jakieś uwagi. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się Kierownik MGOPS, czy próg dochodowy 
pozwalający skorzystać z obiadów wynika z ustawy. 
Pani Alina Lewandowska Kierownik MGOPS odpowiedziała, ze te dane wynikają 
z programu rządowego, normalny próg do otrzymywania świadczeń wynosi 320 zł netto, 
a przy obiadach jest on zwiększony o 50%. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się jak często jest sprawdzana odpowiednia 
dokumentacja. 
Pani A. Lewandowska Kierownik MGOPS odpowiedziała, że wywiad środowiskowy jest 
robiony raz na pół roku. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się na czym polega problem, bo nikt nie mówi, że 
można by było znaleźć dzieci kwalifikujące się do otrzymywania takiej pomocy w formie 
dożywiania. 
Pani A. Lewandowska Kierownik MGOPS odpowiedziała, iż szkoły w czerwcu otrzymują 
informację, że od sierpnia będą w MGOPS przyjmowane wnioski na dożywianie dzieci, 
zaczyna się rok szkolny, ale rodzice się nie zgłaszają. Po interwencjach pracowników 
MGOPS w domach podopiecznych zaczynają trafiać dokumenty. Zauważyła, że ludzie różnie 
mówią, niektórzy się krępują lub mają kłopoty z uzyskanie stosownych zaświadczeń. Dodała, 
ze chyba utarł się stereotyp, że dostaną wsparcie. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zauważył, że na obrady sesji nie przybyły panie dyrektor 
poszczególnych zespołów szkół i spytał się pani dyrektor SP Miszkowice jak to wygląda 
z punktu widzenia jej placówki. 
Pani Alicja Liber Dyrektor SP Miszkowice odpowiedziała, iż była wywieszona 
odpowiednia informacja dla dzieci, okazuje się że od pewnego czasu część rodziców którzy 
otrzymywali taką pomoc poszła do pracy i dochody ich przekraczają możliwość ubiegania się 
o takie wsparcie. Dodała, że w jej szkole z dożywania korzystają te dzieci, które tego 
potrzebują. 
Radny Krzysztof Jawor stwierdził, że problemem dożywiania w ZSP Lubawka się on sam 
zajmuje i taka informacja była udzielona, sam chodził po klasach i przypominał o możliwości 
korzystania z dożywiania w efekcie czego część rodziców złożyła odpowiednie dokumenty. 
Całość prac została podzielona na dwie tury.  
Pani A. Lewandowska Kierownik MGOPS stwierdziła, że I grupa korzystała z obiadów już 
od 3 września, II tura zaczęła jeść od 15 września i dołączyła wtedy do pierwszej, teraz będzie 
sprawdzana następna grupa i na dzień obrad sesji może stwierdzić, iż od 1 października do 
tych dzieci, które zaczęły korzystać wcześniej dołączy grupa 11 dzieci. Dodała, że faktem 
jest, iż na rynku pracy jest inna sytuacja niż była wcześniej szczególnie jeśli chodzi 
o dochody. Zaznaczyła ponownie, iż w przypadku obiadów próg dochodów wynosi 526 zł 
czystego dochodu. 
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Przewodniczący Rady W. Osiński korzystając z okazji zaapelował, że jeśli jest taka 
potrzeba to należy się zgłaszać i korzystać z tej formy wsparcia. 
 
Ad. 7.  Ocena i poziom realizacji programów: a) Plan Rozwoju Lokalnego b) Wieloletni 
Program Inwestycyjny  

a) Wieloletni Program Inwestycyjny (WPI) 
Pani Danuta Wiśniewska Kierownik Referatu BK UM Lubawka przedstawiła informację 
dotyczącą WPI, stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. Stwierdziła, że WPI 
dzieli się na programy, w których są ujęte poszczególne zadania. 
Program I – Wodociągowanie wsi, dzieli się na dwa zadania: 

− budowę wodociągu z ujęciem wody dla Miszkowic i Jarkowic, koszt zadania to około 
14 mln zł  

− budowę wodociągu z ujęciem wody dla wsi Niedamirów i Opawa, którego koszt wynosi 
około 7 mln zł.  

Stwierdziła, że dokumenty na oba zadania są gotowe, są aktualne pozwolenia na budowę. 
Zaznaczyła, że gmina przy swoim budżecie sama nie będzie w stanie ich zrealizować i trzeba 
szukać środków zewnętrznych, ale możliwości naboru ogłoszono dopiero 29 września 
2008 roku, chociaż planowano to zrobić na 22 września. Wnioski będą składane systemowo, 
14 dni będzie na ich wstępne rozpatrzenie i te, które przejdą to gminy będą informowane 
i dopiero wtedy gmina może składać właściwy wniosek. Dodała, że planowane jest złożenie 
wniosków na oba zadania. Zaznaczyła, że wnioski muszą być na minimum 4 mln zł. 
Program 2 budowa kanalizacji sanitarnych obejmujący następujące zadania:  
− budowę kanalizacji z oczyszczalnią ścieków w Okrzeszynie – wniosek wspólny 

z Czechami został już na to złożony i rozpatrzony pozytywnie, a co za tym idzie będzie 
odpowiednie dofinansowanie. Wysokość inwestycji w części naszej gminy wynosi około 
7 mln zł, wskaźnik dofinansowania natomiast wynosi 83,7% kosztów kwalifikowanych, 
nie są kwalifikowane natomiast np. koszty zrobienia przyłączy oraz nadzór nad tymi 
pracami. W tym roku odbędzie się przetarg, tak, aby od 1 kwietnia 2009 roku mogły 
ruszyć odpowiednie prace, których zakończenie planowane jest na 30 października 
2010 roku. 

− budowa kanalizacji sanitarnej dla Jarkowic – zadanie przygotowywane 
− budowa kanalizacji sanitarnej dla Niedamirowa i Opawy – planowane jest złożenie 

stosowne wniosku w wsparcie 
− budowa kanalizacji sanitarnej w gminie Lubawka – obejmujące kanalizację dla 

Niedamirowa, Jarkowic, Opawy – składano na to zadanie wniosek do EOG, ale nie 
otrzymano dofinansowania.  

− ochrona GZWP poprzez uporządkowanie gospodarki ściekowej w Lubawce – na to 
zadanie otrzymano wsparcie ze środków unijnych i ono zostało zrobione, a dotyczy ono 
kanalizacji na ul. Lipowa, Celna, Brzozowa i Nowa Kolonia w Lubawce. Prace były już 
nawet kontrolowane. 

− ochrona GZWP poprzez uporządkowanie gospodarki ściekowej w Lubawce – obejmujące 
zadanie powyższe, ale nie dotyczące wydatków objętych projektem. Zadanie podobnie jak 
wcześniejsze zostało już zakończone i rozliczone. 

− budowa kanalizacji sanitarnej w Lubawce – I etap – podzielone ono jest na dwa etapy, oba 
gotowe są do realizacji i obejmują budowę kanalizacji wzdłuż ul. Podlesie, od 
Szymrychowskiej do końca. Gmina posada dwa pozwolenia i chce składać na to zadanie 
wniosek do EWT, tak, aby było to podłączone do Miszkowic i Jarkowic. 

Program 3 Modernizacja dróg gminnych obcujący zadania: 
− przebudowę drogi – łącznika w Starej Białce – zadanie wykonane i zrealizowane 

w 2007 roku. 
− przebudowę dróg gminnych w Chełmsku Śląskim – podzielona na etapu. Przebudowa 

ul. Matejki została wykonana w 2008 roku, natomiast przebudowa ul. Podhalańskiej 
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i Pocztowej planowana jest do realizacji w 2009 roku. Planowane jest złożenie wniosku 
do TFOGR w 2009 roku na ul. Podhalańską. 

Program 4 Infrastruktura rekreacyjna we wsi Miszkowice – obejmujący tylko to zadania, 
w ramach którego wykonano tam plac zabaw, krąg taneczny oraz boisko do piłki siatkowej. 
Odstąpiono natomiast od wykonania zadaszenia nad kręgiem tanecznym. 
Program 5 zadania związane z ochroną zdrowia – obcujący jedno zadanie, a mianowicie 
budowę ośrodka zdrowia w Miszkowicach. Zadanie to jest w pełni gotowe do realizacji, 
15 września b.r. został złożony wniosek do RPO o dofinansowanie na ten cel. Przyjęto termin 
realizacji zadania w okresie 1 kwietnia 2009 roku do 31 sierpnia 2010 roku.  
Program 6 modernizacja i rozbudowa szkół obejmujący zadanie związane z dokumentacją 
projektowo-kosztorysową modernizacji z rozbudową Zespołu Szkół w Lubawce. 
Poinformowała, co było planowane, ale zaznaczyła, iż koszty przedsięwzięcia były ogromne, 
w związku z czy do chwili obecnej powstała koncepcja rozbudowa, program funkcjonalno-
użytkowy. Prace odbywają się etapami najpierw robione są projekty, później odbywają się 
remonty i następnie znowu jest przegotowywany następny etap prac. W roku bieżącym 
wymieniono wszystkie okna w budynku przy ul. Mickiewicza. Dodała, że zmieniona została 
cała ustawa o zamówieniach publicznych i wg. nowych przepisów organizowany będzie 
przetarg na wybór projektanta i dalej prace będą się posuwały etapami.  
Program 7 kompleksowe rozwiązanie gospodarki odpadami w zakresie modernizacji, 
rozbudowy i rekultywacji składowiska odpadów komunalnych, które obejmuje trzy zadania: 
− modernizację i rekultywację istniejące składowiska 
− budowę nowej kwatery na odpady 
− budowę zakładu segregacji z kompostownią - według informacji z PGK Sanikom 

wszystkie trzy zadania są gotowe do realizacji, w 2007 roku składany był wniosek do 
Ekofunduszu – niestety rozpatrzony negatywnie, a w październiku 2008 roku składany 
będzie wniosek do EWT.  

Radna E. Kocemba spytała się z jakich środków wykonana została wymiana okien w szkole. 
Pani D. Wiśniewska Kierownik Referatu BK UM Lubawka odpowiedziała, że na to 
zostały przeznaczone środki gminne, nie można otrzymać wsparcia na samą 
termomodernizację, możliwe jest otrzymanie tylko wsparcia w wysokości 40%. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się dlaczego negatywnie zaopiniowany został 
wniosek do Ekofunduszu. 
Pan Andrzej Wojdyła Prezes Sanikom odpowiedział, że z tym faktem wiąże się cała 
historia. Kilka razy składano wniosek, najpierw chciano zrobić kompostownię Ekofundusz 
doszedł do wniosku, że nie będzie systemu bez segregacji i kompostowni, ale gdy złożono 
wniosek na kompostownię i sortownię na około 17 mln zł, to Ekofundusz odrzucił oba 
projekty, bo według niego były za duże koszty. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zauważył, iż jak rozumie dziś wniosek czeka na 
odpowiedni program. 
Burmistrz T. Kulon stwierdził, że do 30 października razem z Zacierem będą składane 
wnioski do EWT i może tam uda się przeprowadzić prace w zakresie kompostowni. 
Pan A. Wojdyła Prezes Sanikom odpowiedział, że jeśli chodzi o kompostownię to do 
10 października będzie realizowane zadanie, które pomoże oddzielać odpowiedni 
przesiewacz. Część biologiczna przeznaczona jest na kompostownię.  
Burmistrz T. Kulon stwierdził, że związane jest to z mniejszymi opłatami za korzystanie ze 
środowiska, gdzie za 1 tonę składowaną płaci się 756 zł, a Sanikom, za degradowane odpady 
płaci 60 zł. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy pozwolenia obowiązuje do 2009 roku. 
Pan A. Wojdyła Prezes Sanikom odpowiedział, ze ono jest do 2017 roku, a jeśli nie 
zrealizuje się odpowiednich inwestycji to bieg składowiska kończy się 31 grudnia 2009 roku. 
najprawdopodobniej w 2010 roku będą musieli transportować odpady – rozmawiano 
o możliwości ich transportowania do Jaroszowa i ceny są dość wysokie, ale jeśli uda się 
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zrobić to, o czym mówił Burmistrz o kompostowaniu to zaoszczędzi się część kosztów 
związanych z transportem. Zauważył, że system selektywnej zbiórki odbywa się w bardzo 
dużym tempie. Teraz modernizowana jest hala na Jurtalu bo jest taka ilość odpadów. Chcą 
część prac przenieść z Kamiennej Góry, bo tam nie są w stanie tego przerobić. Przerabiany 
jest papier, tworzywa sztuczne i szkło. Firma ma podpisane umowy z organizacjami odzysku 
i np. szkło jest transportowane do Krakowa. Zaznaczył, że to co zbierane nie jest objęte 
kosztami transportu, bo odbierają to odpowiednie samochody. Ze względu na fakt, że firma 
rozpoczyna działalność na terenie Czarnego Boru i Starych Bogaczowic, gdzie jest bardzo 
dużo selektywnej zbiórki odpadów, dlatego to będzie zorganizowane przejściowo do czasu 
zrobienia sortowni. 
Burmistrz T. Kulon zauważył, że istotne jest to, aby gmina i spółka coraz mocniej 
pracowały na rzecz zbiórki i selekcji u źródła, czyli może być tak, że będzie kilka kubłów na 
śmieci, tak, aby odpady nie leciały przez odpowiednie sita, bo to może mieć wpływ na cenę. 
To będzie system tańszy niż w przypadku mieszania odpadów. 
Pan A. Wojdyła Prezes Sanikom stwierdził, że dojdzie do tego, że będzie więcej 
pojemników i jeśli powstanie kompostownia to pojawią się pojemniki na odpady 
biodegradowalne. 
 

b) Plan Rozwoju Lokalnego (PRL) 
Pani D. Wiśniewska Kierownik Referatu BK UM Lubawka przedstawiła informację 
dotycząca Planu Rozwoju Lokalnego, stanowiącą załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Stwierdziła, ze PRL został przyjęty uchwałą Rady Nr IV/206/05 z dnia 28 kwietnia 
2005 roku. Plan ten syntetycznie określa stan środowiska, sytuację społeczno-gospodarczą 
i możliwości poprawy stanu gminy z zestawem zadań służących jej rozwojowi w latach 
2004-2013, ze szczególnym uwzględnieniem okresu 2004-2006. Podzielony jest on na 
poszczególne zadania w skład których wchodzą już konkretne projekty: 

I Zadania związane z rozwojem komunikacji – obejmując modernizację dróg gminnych 
takich jak np. droga w Błażejowie o dł. 0,942 km, ul. Jagiellońska, Mickiewicza, 
pl. Kościelny, Kościuszki, Ogrodowa w Lubawce, droga w Szczepanowie 
o dł. 1,2 km, ul. Kolonia i Podhalańska w Chełmsku Śląskim. Zauważyła, że część 
z tych zadań wykonano, a część jest w trakcie realizacji lub będzie robiona. 

II Zadania związane z modernizacją i rozbudową infrastruktury technicznej – 
obejmujące wodociągowanie i kanalizacje poszczególnych miejscowości, które 
omówiła podczas prezentowania WPI. Dodatkowo zalicza się tutaj projekt związany 
z gospodarką odpadami. Wymieniła 9 projektów planowanych do realizacji w ramach 
tego zadania. 

III Zadanie związane z rozwojem materialnej bazy sportu, turystyki i rekreacji – gdzie 
wykonany został projekt dotyczący infrastruktury turystyczno – rekreacyjno - 
sportowej w Opawie.  

IV Zadania związane z obsługą mieszkańców gdzie wykonane zostały dwa projekty: 
jeden dotyczył adaptacji budynku b. Klubu Watra na obiekt użyteczności publicznej 
oraz drugi dotyczący modernizacji budynku po zakładach Gambit w Miszkowicach na 
świetlicę. 

Zauważyła, że lata 2007-2013 planowane są następujące zadania: 
i. Zadania związane z ochroną środowiska przyrodniczego i kulturowego: gdzie są 

projekty związane z rewitalizacją zieleni na terenie gminy (odtwarzanie skwerów) 
oraz projekty dotyczące wsparcia rewitalizacji obiektów zabytkowych (np. wsparcie 
gminy na remonty kościołów). 

ii. Zadania związane z modernizacją i rozwojem układu komunikacji – obejmujące 
modernizację 35 odcinków dróg gminnych takich n jak np.: ul. Kamiennogórska, Plac 
Wolności, Aleja Wojska Polskiego, Kościuszki, Piastowska, Pocztowa, Łączna, 
Browarna, Potokowa, Wiejska, Cmentarna, Sienkiewicza, Długosza, Sportowa, Celna 
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w Lubawce, ul. Matejki, Ogrodowa, Starorynkowa, Młyńska, Pocztowa w Chełmsku 
Śląskim, oraz inne drogi gminne w poszczególnych miejscowościach gminy jak 
Niedamirów do przejścia granicznego. Radna E. Kocemba stwierdziła, że projekty 
z punktów 23 i 31 w tej części zadań są takie same pobodnie jak zadania 19 i 32. 

iii. Zadania związane z modernizacją i rozwojem infrastruktury technicznej obejmujące 
14 zadań wodno-kanalizacyjnych w Miszkowicach, Jarkowicach, Niedamirowie, 
Opawie, Szczepanowie, Uniemyślu, Okrzeszynie, Paczyniu, Błażkowej i Starej Białce 
i budowę kanalizacji w Lubawce przy ul. Lipowa, Celna, Nowa Kolonia, Brzozowa, 
Nadbrzeżna, Zakopiańska i podlesie. W grupie tych zadań znajduje się również 
5 projektów dotyczących m.in. wsparcia gazyfikacji Chełmska Śląskiego (nie podjęto 
działań), likwidację dzikich wysypisk śmieci (realizowane na bieżąco), rozbudowę 
i modernizację wysypiska odpadów w Lubawce (zadanie realizuje Sanikom), 
wspieranie rozwoju proekologicznych systemów grzewczych w gminie (realizacja 
w sposób ciągły) i uzbrojenie terenów strefy ekonomicznej w Lubawce (zadanie 
realizowane w miarę potrzeb).  
Radna E. Kocemba spytała się czy gmina partycypuje w kosztach robienia kotłowni. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że jest to niefortunne sformułowanie. 
Pani D. Wiśniewska Kierownik Referatu BK UM Lubawka zauważyła, że 
wspólnoty mogą być dofinansowane ze środków WFOŚiGW. 

iv. Zadania związane z rozwojem materialnej bazy sportu, turystyki i rekreacji 
obejmujące 4 projekty: rozwój systemów transgranicznych pieszych i rowerowych 
szlaków turystycznych (realizowane w sposób ciągły), wielojęzyczne oznakowanie 
tras turystycznych (realizowane w sposób ciągły), zagospodarowanie 
niewykorzystanych obiektów sportowo-rekreacyjnych w tym basenu i modernizacja 
istniejących (realizowane w sposób ciągły) oraz zagospodarowanie zbiornika 
wodnego Bukówka (do realizacji). 

v. Zadania związane z obsługa mieszkańców – obejmujące 6 projektów takich jak: 
Adaptacja dworca Kolejowego w Lubawce (dworzec został sprzedany), adaptacja 
poprzemysłowych budynków w Lubawce (zadanie realizowane w sposób ciągły), 
zagospodarowanie rynku oraz otoczenia „Domków Tkaczy Śląskich” w Chełmsku 
Śląskim (zadanie do realizacji), podniesienie poziomu estetyki obiektów publicznych 
i prywatnych (zadanie realizowane w sposób ciągły), kompleksowa restrukturyzacja 
komunalnych zasobów mieszkaniowych (zadanie realizuje ZBGM w miarę 
posiadanych możliwości finansowych) modernizacja Domu Kultury w Lubawce 
i świetlic wiejskich (gotowe są dokumenty na modernizację i przebudowę Domów 
Kultury w Lubawce i Chełmsku Śląskim, trwają prace przy świetlicy w Okrzeszynie, 
gdzie otrzymano wsparcie z programu „Mała Odnowa Wsi”, a termin ich zakończenia 
przypada na 27 października).  

 
Przerwa w obradach sesji w godz. 1525 do 1538. 
O godz. 1525 radna Ewa Kocemba opuściła obrady sesji rady. 
 
Ad. 8. Obszary specjalnej ochrony Natura 2000: a) zakres i zasady wyznaczania 
obszarów Natury 2000 b) „plusy i minusy” objęcia terenu ochroną w ramach Natura 
2000. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że bardzo często słyszy się o programie 
„Natura 2000”, w związku z czym będzie on teraz omówiony, aby była wiedza jakie zalety 
niesie za sobą przynależność do takich obszarów, czy też jakie mogą być dla nich 
ograniczenia. 
Pani Jowita Martyńska Inspektor Referatu GG UM Lubawka przedstawiła informacje 
stanowiącą załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. Poinformowała, w jaki sposób powołane 
zostały obszary „Natura 2000”. Stwierdziła, że jedną z dyrektyw są tzw. dyrektywy 
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siedliskowe i ptasie, a inne pozostałe muszą się donosić do wcześniejszych dyrektyw. 
Stwierdziła, iż w skład sieci „Natura 2000” wchodzą dwa typy obszarów: 
- specjalne obszary ochrony (SOO) – ochrona siedzisk 
- obszary specjalnej ochrony (OSO) – chroniące ptaki.  
Każdy kraj samodzielnie wyznacza poszczególne obszary, w przypadku Polski rząd nie 
dołożył należytych starań i w efekcie czego powstała osobna lista terenów tzw. lista cieni 
(Shadow list), gdzie różne organizacje ekologiczne wpisywały w ich mniemaniu tereny, które 
powinny tam się znaleźć. W związku z tym przez teren gminy przechodzą dwa obszary, 
umieszczone na liście cieni i są to: 
Ø Projektowany obszar Specjalnej Ochrony Siedlisk KARKONOSZE (PLH 020006) – 

zatwierdzony przez Komisje Europejską w dniu 13.11.2007 roku. Podała przebieg 
tego obszaru przez teren gminy.  

Ø Potencjalny obszar Specjalnej Ochrony Siedlisk GÓRY KAMIENNE (PLH 0200038) 
– którego przebieg przez gminę przedstawiła. 

Zauważyła, że była odpowiednia opinia Rady Miejskiej z zastrzeżeniem, aby wyłączyć tereny 
zabudowane, niestety ministerstwo nie ujęło propozycji gminnych.  
Stwierdziła, że jeśli chodzi o „plusy i minusy” należenia do obszarów „Natura 2000” to trzeba 
mieć na uwadze, aby swym działaniem nie narażać na uszczerbek lub zniszczenie tych 
terenów. Zaznaczyła, że nie są to jednakże takie zakazy jak w przypadku parków 
narodowych. Podejmowane działania nie mogą naruszać stanu siedlisk. Zaznaczyła, że jeśli 
chodzi o inwestycje to począwszy od budowy domków jednorodzinnych do budowy 
kanalizacji musi być zrobiona określona procedura. Zaznaczyła, iż programy naturalne są 
skierowane do rolników, którzy pracują na terenie naszej gminy i oni dostają dodatkowe 
korzyści w dopłatach, gdzie jest kilka pakietów, ale te dopłaty są w zamian za ograniczenia 
w produkcji. Wszystko to określone jest w odpowiednim programie rolnośrodowiskowym, 
gdzie jest napisane jaki rodzaj produkcji może być prowadzony. Dodała, że może być też 
udowodniony pozytywny wpływ na gospodarstwa agroturystyczne, a jest ich u nas 18.  
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy jeśli dany obszar znalazł się w sieci 
„Natura 2000” to później może być z niej skreślony. 
Pani J. Martyńska Inspektor Referatu GG UM Lubawka odpowiedziała, że raczej nie ma 
takiej możliwości, ponieważ np. obszar Karkonosze ma ponad 20 tys. ha i jeśli w jednym 
miejscu będzie likwidowane siedlisko to innym ono nadal będzie istniało. Dodała, że czasami 
w terenach rolnych takie obszary wynikają z zaniedbań. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się skąd wiadomo, co jest na danym obszarze 
chronione jak np. w okolicy Paprotek czy Paczynia. Skąd wiadomo, że w tym miejscu 
znajdują się jakieś rzadkie okazy ptaków. 
Pani J. Martyńska Inspektor Referatu GG UM Lubawka odpowiedziała, że gdyby 
wszyscy wiedzieli co ma być chronione to byłyby odpowiednie plany. W 2001 roku 
organizacje ekologiczne na podstawie literatury dokonywały zgłoszeń, z tego została 
sporządzona odpowiednia lista i np. na terenie naszej gminy pierwiosnka wyniosła 
występowała poniżej skoczni, ale dziś jej już nie ma. Zaznaczyła, że nie było 
przeprowadzonej rzetelnej inwentaryzacji. 
Radna W. Zabiegło stwierdziła, że ciągle powstają nowe parki ochronne i dochodzi do tego, 
że człowiek nie będzie mógł wejść do lasu i w związku z tym spytała się czy nie zamykamy 
sobie drogi. 
Pani J. Martyńska Inspektor Referatu GG UM Lubawka odpowiedziała, że program 
„Natura 2000” nie ma takich założeń i obostrzeń jakie występują w przypadku parków 
narodowych lub krajobrazowych. Tutaj w grę wchodzą zbyt duże tereny, aby mogły tam być 
ograniczenia, a wejście do lasu może być ograniczone np. w czasie suszy. Dodała, że jak 
będzie zrobiony odpowiedni plan to będą pewne ograniczenia, ale nie nowe. 
Radna Ewa Garbień zauważyła, że Okrzeszyn także jest w sieci „Natura 2000”, a tam 
przecież jest kopalnia. 
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Pani J. Martyńska Inspektor Referatu GG UM Lubawka odpowiedziała, że ta kopalnia 
tam funkcjonowała, była stosowna koncesja. Zaznaczyła, że nie mówi się, że zadania, które 
były to się ich nie ogranicza. Problem jest natomiast z lokowaniem nowych inwestycji. 
Dodała, ze tam tych siedlisk nie ma, bo jest kopalnia. 
Burmistrz T. Kulon stwierdził, że cały problem w programie „Natura 2000” polega na tym, 
iż Polska jako kraj unijny wyznaczyła stosowne obszary, okazało się że jest ich mało i później 
to wszystko poszło niejako na żywioł. Zakreślano o wiele większy obszar, bo wyciągane był 
różne listy i teraz jest tak, że np. cały zabudowany obszar Chełmska Śląskiego jest w sieci 
„Natura 2000”. Dziś okazuje się, że prawo ochrony środowiska jest niezgodne z prawem 
unijnym i już pojawiają się głosy, że jak będzie robiona kanalizacja na terenie objętym 
programem „Natura 2000”, a przecież kanalizacja wpływa na ochronę środowiska, to ta 
kanalizacja może ulec awarii i pojawiają się propozycje, aby przy okazji tworzyć nitki 
alternatywne, co bardzo zwiększa koszty zrobienia takiej kanalizacji. Podobne problemy są 
z drogą S-3, której przebieg na naszym terenie nie koliduje z siecią „Natura 2000”, ale 
problemy pojawiają się już w okolicach Jawora lub Gór Kaczawskich. 
 
O godz. 1558 na obrady sesji powróciła radna Ewa Kocemba. 
 
Przewodniczący Rady W. Osiński przekazał prowadzenie obrad Vice Przewodniczącemu 
Rady Krzysztofowi Górzkowskiemu. 
 
Ad. 9. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

• wyznaczenia do wydzierżawienia oczyszczalni ścieków w Chełmsku Śląskim 
będącej w zasobach mienia komunalnego na okres dłuższy niż 3 lata - Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są 
uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 6 do niniejszego protokołu). 
Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/162/08 w sprawie 
wyznaczenia do wydzierżawienia oczyszczalni ścieków w Chełmsku Śląskim będącej 
w zasobach mienia komunalnego na okres dłuższy niż 3 lata. 
 

• wydania opinii dotyczącej uznania lasów za ochronne - Vice Przewodniczący 
Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była 
omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi 
i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 7 do niniejszego protokołu). Zarządził 
głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/163/08 w sprawie 
wydania opinii dotyczącej uznania lasów za ochronne. 
 

• zmiany Uchwały Nr V/308/06 Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 30 maja 
2006 roku w sprawie ustalenia górnej stawki opłat za usługi usuwania 
i unieszkodliwiania odpadów komunalnych - Vice Przewodniczący Rady 
K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na 
komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 8 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
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1 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr VIII/164/08 w sprawie zmiany Uchwały 
Nr V/308/06 Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 30 maja 2006 roku w sprawie ustalenia górnej 
stawki opłat za usługi usuwania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych. 
 

• wyrażenia zgody na wydzierżawienie działek gruntu - Vice Przewodniczący Rady 
K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na 
komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 9 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/165/08 w sprawie 
wyrażenia zgody na wydzierżawienie działek gruntu. 
 

• wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości zabudowanej - 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, 
że uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 10 do niniejszego protokołu). 
Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/166/08 w sprawie 
wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości zabudowanej. 
 

• wyrażenia zgody na wydzierżawienie działki gruntu na okres dłuższy niż 
3 lata - Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. 
Poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. 
Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 11 do 
niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/167/08 w sprawie 
wyrażenia zgody na wydzierżawienie działki gruntu na okres dłuższy niż 3 lata. 
 

• wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży - Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są 
uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 12 do niniejszego protokołu). 
Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/168/08 w sprawie 
wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. 
 

• ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży 
Pożarnych z terenu Gminy Lubawka za udział w działaniu ratowniczym lub 
szkoleniu pożarniczym  - Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał 
treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała 
pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.  
(Zał. Nr 13 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/169/08 w sprawie 
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ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych 
z terenu Gminy Lubawka za udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym. 
 

• udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy obiekcie wpisanym do rejestru 
zabytków - Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. 
Poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. 
Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 14 do 
niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/170/08 w sprawie 
udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy obiekcie wpisanym do rejestru zabytków. 
 

• zmian wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej na rok 2008 - Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść 
uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała 
pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono.  
(Zał. Nr 15 do niniejszego protokołu).  

Przewodniczący Rady W. Osiński poinformował, ze w uchwale chodzi o przesunięcie w tej 
części budżetu kwoty 10 tys. zł. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski zarządził głosowanie. 
Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/171/08 w sprawie zmian 
wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008. 
 

• wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2008 - Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są 
uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 16 do niniejszego protokołu). 
Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VIII/172/08 w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2008. 
 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski przekazał prowadzenie obrad 
Przewodniczącemu Rady W. Osińskiemu.  
 
Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział na pytania: 

a) radnego S. Antoniewskiego w następujących sprawach: 
− udzielił wcześniej odpowiedzi na pytania dotyczące Rady Nadzorczej w Sanikomie 

oraz mieszkań dla lokatorów z dworca; 
− jeśli chodzi o drogi to Rada Miejska zadecyduje o swoistym rankingu prac; 
− w sprawie aplikowania o środki unijne do końca października będą składane 4 wnioski 

do EWT dotyczące: współpracy pomiędzy strażami z Lubawki i Zaclera (wniosek już 
składano, ale nie przeszedł, teraz w drugim podejściu planowany jest zakup dwóch 
nowych samochodów za około 130 tys. zł, poinformował, o zakresie prac 
w poszczególnych remizach w gminie. Dodał, iż w poprzednim wniosku planowano 
zakup samochodów używanych, ale zaistniała obawa, że mogą one nie wytrzymać 
wymaganego 5 letniego okresu używania, chociaż niektóre samochody OSP w gminie 
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mają już po 30 lat. Dodał, że planowane samochody marki Gazela są już używane 
przez Sanikom); wniosek dotyczący spraw wod-kan (poinformował, że wnioski będą 
pisane w tych sprawach wszędzie tam gdzie ogłoszone będą stosowne nabory, trudne 
jest udowodnienie oddziaływania transgranicznego w wodociągach, rozmawiał już 
w tej kwestii z Burmistrzem Olszyn. Dodał, iż źle się stało, że nabór wniosków 
preselekcyjny do RPO trwa do 3 listopada, a do EWT wnioski trzeba składać do 
30 października, bo nagle po dwóch latach zastoju okazało się że wszędzie ogłoszono 
nabory i terminy się zbiegają. Poinformował, że planowane są wnioski dotyczące 
spraw wod-kan w Opawie, Niedamirowie, Miszkowicach, Jarkowicach oraz budowa 
kanalizacji na ul. Podlesie w Lubawce i wnioski będą składane zarówno do EWT jak 
i do RPO); remont stadionu w Lubawce oraz planowane jest złożenie wniosku na ciąg 
komunikacyjny Lubawka – Zacler biegnący od ul. Kamiennogórskiej przez Plac 
Wolności, Plac Jana Pawła II, Kościuszki, Bukówkę, Opawę do Niedamirowa, 
a remonty i prace będą dotyczyć dróg gminnych i koszt tej inwestycji szacuje się na 
około 4 mln zł. Dodał, że do RPO został złożony wniosek związany z budową ośrodka 
zdrowia w Miszkowicach i planowane będzie też złożenie wniosku w sprawach 
wod-kan dotyczących miejscowości Niedamirów, Opawa, Miszkowice i Jarkowice. 
Poinformował, że gmina dysponuje dokumentacją na remonty domów kultury 
w Lubawce i Chełmsku Śląskim, na łączną kwotę ponad 2 mln zł. Do 30 listopada 
będzie składany wniosek do Ministra Kultury dotyczący remontu DK w Lubawce, 
a ze środków PROW planuje się - jak zostaną uruchomione i przyznane to zrobić 
remont DK w Chełmsku Śląskim. Razem jest dokumentacja na prace warte 
kilkadziesiąt milionów złotych, koszty kwalifikowane pozwalają, żeby gmina dołożyła 
do nich minimum 15%, natomiast niekwalifikowane muszą być poniesione z budżetu 
gminy. 

b) radnego J. Przepiórki w sprawie wiaty i oświetlenia w Chełmsku Śląskim, że do tej 
sprawy powróci się przy konstruowaniu budżetu na 2009 rok. 

c) radnej E. Kocemba w następujących sprawach: 
− dopłaty do ściągania eternitu, że była o tym mowa na posiedzeniu połączonych 

komisji, mówił, że gmina może będzie się do tego dokładać, ale na komisjach trzeba 
ustalić, czy dajemy środki na sprawy wod-kan, czy na ściąganie eternitu; 

− jeśli chodzi o drogi to tym tematem powinna się zająć właściwa komisja, trzeba 
uzgodnić ruch na poszczególnych odcinkach, ale trzeba to także uzgodnić 
z mieszkańcami. 

d) Radnego J. Liszki w sprawie oświetlenia na ul. Szymrychowskiej, że ono będzie 
robione, natomiast sprawę chodnika na ul. Przyjaciół Żołnierza omówi się na 
posiedzeniu komisji. 

e) radnej E. Garbień – odpowiedzi udzielił Kierownik ZBGM. 
Pan A. Wojdyła Prezes Sanikom odpowiedział na następujące pytania: 

a) radnego J. Liszki w sprawie przyłączy na ul. Szymrychowskiej, że ta sprawa jest 
monitorowana, mają pozwolenie na budowę i na pewno to będzie robione przed 
naprawą drogi. 

b) Radnego A. Bagińskiego w sprawie zbiórki odpadów elektrycznych, że można takie 
urządzenia oddawać na składowisko w Lubawce codziennie w godz. 900 do 1400. 
Dodał, że jak będzie jakiś problem przy zakupie sprzętu to można używany oddać. 

Burmistrz T. Kulon dodał że nie należy się raczej obawiać, że przyłączą będą szybko 
robione, bo od partnera czeskiego dowiedział się, że 1,5 tygodnia temu był u niego starosta 
kamiennogórski, który rozmawiał o partnerstwie przy wspólnych projektach. 
Radna E. Kocemba stwierdziła, że najlepiej jest kogoś pomawiać jak jest nieobecny. 
Burmistrz T. kulon odpowiedział, że słyszał to od starosty Vlasaka. 
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Ad. 11. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jakieś sprawy różne lub wolne wnioski. 
Radny J. Liszka spytał się dlaczego na sesji nie ma starosty. 
Przewodniczący Rady W. Osiński odpowiedział, że w starostwie jest sesja, zawarta była 
wcześniej niepisana umowa, że starostwo ma sesję we wtorki, a u nas są one w czwartki, 
dodał, że terminy sesji były wcześniej uzgodnione i dzisiaj się te terminy pokryły. Zaznaczył, 
że na ostatniej sesji był starosta. 
 
Radna W. Zabiegło stwierdziła, iż na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa 
składała wniosek formalny w imieniu Komisji Rewizyjnej dotyczący powołania komisji, 
która opracuje tryb i regulamin nagradzania osób zasłużonych na rzec lokalnej społeczności. 
Poprosiła o przegłosowanie tego wniosku. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zaproponował, aby z każdej z komisji Rady było po 
dwóch przedstawicieli. 
Radna W. Zabiegło zauważyła, że radni nie przygotują regulaminu. 
Przewodniczący Rady W. Osiński odpowiedział, że w oparciu o prace tej komisji będzie 
przygotowana stosowna koncepcja. 
Radna W. Zabiegło stwierdziła, iż należy się wzorować na nagrodzie Orła dla dzieci. 
Przewodniczący Rady W. Osiński odpowiedział, że jeśli chodzi o Orła to prace kapituły 
zostały ujęte w uchwale. 
Radna W. Zabiegło zauważyła, że regulamin może przygotować Zastępca Burmistrza. 
Burmistrz T. Kulon stwierdził, że na komisjach dyskutowano o tym i najlepiej by było 
gdyby przygotowywał część prac pomysłodawca, przedstawiciele obu komisji określą ramy, 
a później to będzie doprecyzowane organizacyjnie. Zaznaczył, żeby nie było chęci na hasło 
tworzyć zasady. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zaproponował, aby z komisji stałych rady wyłonić po 
dwóch przedstawicieli, do nich dołączy reprezentant Burmistrza i ta komisja opracuje 
odpowiednią koncepcję. Zarządził głosowanie. 
Na wniosek Przewodniczącego Rady W. Osińskiego  Rada Miejska w głosowaniu jawnym 
w obecności 15 radnych – 13 głosami „za”, przy 1 głosach „przeciwnych” oraz 1 głosach 
„wstrzymujących” poparła propozycję Przewodniczącego, żeby z obu komisji stałych Rady 
wyłonić po dwóch przedstawicieli, do nich dołączyłby przedstawiciel Burmistrza i ta komisja 
opracowywałaby koncepcję. 
 
Radny Andrzej Ptaszkowski (Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa) 
przedstawił plan pracy komisji w IV kwartale 2008 roku: 
Październik 2008 

• Bezpieczeństwo w szkole, zajęcia pozaszkolne, edukacja europejska. 
Listopad 2008 r. 

• Zakres realizacji działań związanych z przesiedleniem mieszkańców byłego Dworca 
PKP. 

• Zgłaszanie i omawianie propozycji do budżetu na 2009 rok. 
Grudzień 2008 r. 

• Stan realizacji planu pracy GKRPA w 2008 roku. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jakieś uwagi. Uwag i zapytań nie 
zgłoszono. Zarządził głosowanie. 
Na wniosek Przewodniczącego Rady W. Osińskiego Rada Miejska w głosowaniu jawnym 
w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa 
na IV kwartał 2008 roku. 
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Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są inne sprawy.  Innych spraw nie 
zgłoszono. Poinformował, że jest jeszcze do omówienia sprawa wniosku złożonego przez 
p. Kondoł, która był już wcześniej omawiana na posiedzeniach komisji Rady, a pismo to 
zostało skierowane do Rady. Dodał, że nie wie, czy odpowiedź na pismo ma mieć formę 
uchwały i dlatego też prosi, aby rada zajęła stosowne stanowisko. Zaproponował, aby przyjąć 
wniosek, że po przeanalizowaniu na komisjach szczegółów Rada uznaje działania zarządcy za 
właściwe.  
Radna E. Kocemba spytała się dlaczego na sesji nie ma mecenasa. 
Przewodniczący Rady W. Osiński odpowiedział, że mecenas dostaje zaproszenia. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że mecenas jest na urlopie, a wcześniej nie widziano 
takiej potrzeby. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że układ jest taki, że wszystkie uchwały są 
konsultowane z Radcą, a na sesję dostaje on osobno zaproszenie. 
Radna E. Kocemba spytała się czy jest jakieś zastępstwo urlopowe, bo w tym przypadku 
przydałaby się pomoc Radcy. 
Przewodniczący Rady W. Osiński odpowiedział, że nie ma, dodał, że zgodnie z KPA jeśli 
skarga jest na kierownika to wtedy podejmowana jest uchwała, a tu mamy do czynienia ze 
skargą na zarządcę. Rada może zając stosowne stanowisko z odpowiednim wpisem do 
protokołu.  
Radna E. Kocemba stwierdziła, że jak rozumie jeśli będzie potrzeba podjęcia uchwały 
w tym temacie to zostanie ona podjęta na następnej sesji. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zauważył, że odpowiedzi na pismo należy udzielić 
w terminie 30 dni. 
Burmistrz T. Kulon powiedział, że przeglądając dokumentacją, którą posiada 
Przewodniczący to pismo to nie ma jednoznacznych znamion skargi. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zarządził głosowanie nad takim rozwiązaniem, że po 
przeanalizowaniu na komisjach szczegółów Rada uznaje działania zarządcy za właściwe. 
Dodał, że jeśli będzie potrzeba podjęcia uchwały to ona będzie podejmowana.  
Na wniosek Przewodniczącego Rady W. Osińskiego Rada Miejska w głosowaniu jawnym 
w obecności 15 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 2 głosach 
„wstrzymujących” poparła propozycję Przewodniczącego Rady W. Osińskiego, że po 
przeanalizowaniu na komisjach szczegółów Rada uznaje działania zarządcy za właściwe. 
 
Ad. 12. Zamknięcie obrad VIII sesji. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zakończył 
obrady VIII sesji o godz. 1640. 
 
Protokołował i protokół sporządził: 
Paweł Szewczyk 
Podinspektor ds. obsługi organów gminy 
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